
 

 

SKUPŠTINA - Odbora za prostorno uređenje 
zaštitu okoliša i graditeljstvo 
Pazin, Dršćevka 3 
KLASA: 021-04/21-07/10 
URBROJ: 2163/1-01/8-21-02 
Pazin, 09. ožujka 2021. 

ZAPISNIK 
 

sa 22. sjednice Odbora za prostorno uređenje, zaštitu okoliša i graditeljstvo Skupštine 
Istarske županije održane dana 09. ožujka 2021. s početkom u 10,00 sati putem online – 
video konferencije.  
 
Sjednici prisustvuju: predsjednik Odbora Aleksa Vale, Robert Velenik, Josip Anton Rupnik, 
Divna Radolović Rosanda, Davor Komar, Suzana Ladavac. 
 
Svoj izostanak opravdali su: Milio Bulić, Vili Rosanda i Radovan Cvek. 
 
Osim članova Odbora prisutni su Mirko Radolović – službenik koji privremeno obavlja 
poslove pročelnika Upravnog odjela za održivi razvoj Istarske županije, Denis Stipanov- 
voditelj Službe civilne zaštite Istarske županije i Melita Ferenčić - pomoćnica tajnice Stručne 
službe Skupštine Istarske županije. 
 
Sjednicu otvara predsjednik Odbora Aleksa Vale, pozdravlja prisutne, konstatira kvorum i 
predlaže slijedeći 
 

DNEVNI RED 
 

1.  
a. Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Godišnjeg plana razvoja sustava civilne 

zaštite na području Istarske županije za 2021. godinu 
b. Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Izvješća o stanju sustava civilne zaštite na 

području Istarske županije za 2020. godinu 
2. Prijedlog Odluke o izmjeni Odluke o osnivanju Lučke uprave Rabac 
3.  

a. Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Izvješća o radu za 2020 godinu Županijskog 
operativnog centra Istarske županije 

b. Zaključak o prihvaćanju Programa rada Županijskog operativnog centra za 
2021. godinu 

4. Prijedlog Odluke o provedbi Programa praćenja kakvoće mora za kupanje na plažama 
Istarske županije u 2021. godinu 

5. Razno. 
 

 
- Jednoglasno se usvaja predloženi dnevni red. 

 
 
 



                                                             
 

Ad-1. 
a. Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Godišnjeg plana razvoja sustava 

civilne zaštite na području Istarske županije za 2021. godinu 
b. Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Izvješća o stanju sustava civilne 

zaštite na području Istarske županije za 2020. godinu 
 
 
Denis Stipanov navodi kako bi trebalo izmijeniti točke Dnevnog reda, najprije izvješće, a onda 
plan. 
 
Jednom godišnje Istarska županija ima obavezu analizirati sustav civilne zaštite na području 
Istarske županije. U tom Izvješću su sve operativne snage koje su zakonom određene. 
Prošla godina bila je vrlo teška zbog novonastale situacije COVID -19 i najveći dio Izvješća i 
aktivnosti pored svih ostalih bile su upravo aktivnosti koje su poduzimali zbog epidemiološke 
situacije. Naglašava da je ukupno bilo 270 osoba u organiziranoj karanteni, a u ovom trenutku 
ih je 13. 
 
Godišnji plan razvoja za 2021. godinu je obuhvaća uglavnom nastavak borbe protiv 
pandemije, te su svi aktivirani i nema popuštanja mjera, a sve u dogovoru  sa Zavodom za 
javno zdravstvo,  Općom bolnicom Pula, kao i hitnom medicinskom pomoći i domovima 
zdravlja koji sada upravo  provode akciju cijepljenja građana. 
Navodi da bi sve zadaće koje su predviđene u financijskom obliku  u  ovoj godini bile i izvršene. 
 
 
Bez rasprave, Odbor JEDNOGLASNO donosi 

 
 

ZAKLJUČAK 
 

Podržava se  
a. Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Izvješća o stanju sustava civilne 

 
b. Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Godišnjeg plana razvoja sustava civilne zaštite 

na području Istarske županije za 2021. godinu. 
te se upućuju Skupštini Istarske županije na donošenje. 
 
 

Ad-2. 
Prijedlog Odluke o izmjeni Odluke o osnivanju Lučke uprave Rabac 

 
Mirko Radolović obrazlaže predmetnu točku. Navodi kako prema Zakonu o pomorskom dobru 
i morskim lukama Županijska skupština utvrđuje lučko područje za sve luke otvorene za javni 
promet županijskog i lokalnog značaja, sve u  skladu s prostornim planom i uz suglasnost 
Vlade Republike Hrvatske. 
Odlukom o osnivanju Lučke uprava Rabac, osnovana je županijska lučka uprava  i utvrđeno 
je njezino lučko područje. 
Krajem  2020. godine Grad Labin je donio Urbanistički plan uređenja naselja Rabac kojim je 
proširen obuhvat lučkog područja u cilju usklađenja daljnjeg razvoja na temelju zahtjeva Lučke 
uprave Rabac.  
 
Odbor, bez rasprave JEDNOGLASNO donosi 
 



                                                             
 

 
ZAKLJUČAK 

 
Podržava se, Prijedlog Odluke o izmjeni Odluke o osnivanju Lučke uprave Rabac 
te se upućuje Skupštini Istarske županije na donošenje. 
 
 

Ad-3. 
a. Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Izvješća o radu za 2020 godinu 

Županijskog operativnog centra Istarske županije 
b. Zaključak o prihvaćanju Programa rada Županijskog operativnog centra 

za 2021. godinu 
 
Mirko Radolović obrazlaže predmetnu točku. Navodi kako se radi o temeljnom Planu 
intervencija kod iznenadnog onečišćenja mora u Istarskoj županiji. Zapovjednik ŽOC-a je 
kapetan lučke kapetanije. Izvješće o radu  za 2020. godinu podijeljeno je u tri dijela, rad EKO 
broda, nastavak sanacije  onečišćenja Raškog zaljeva i rekonstrukciju luke otvorene  za javni 
promet Trget. 
Vezano za EKO brod osiguran je nastavak rada,  koji  je u stalnoj pripravnosti u luci Pula, 
a sa Ministarstvom mora, prometa i infrastrukture potpisan je Ugovor o sufinanciranju rada tog 
broda. 
Navodi kako se radi o  nastavku sanacije onečišćenja Raškog zaljeva koji se dogodio još u 
lipnja 2018. godine. Dobava i vraćanje materijala u uvali Blaz Sv. Mikula su izvršene. 
Vezano za rekonstrukciju luke prošle godine završena je prva faza  i počela je prva etapa 
druge faze. Napravljen je određeni broj komunalnih vezova i kada se završi ove godine zadnja 
faza, bit će ukupno 290 vezova. 
Nastavlja se i dalje sufinanciranje EKO broda i u lipnju 2021. godine će se potpisati drugi 
Ugovor  za pripravnost EKO broda. Ažurirat će se članstvo u ŽOC-u i napraviti će se izobrazba 
članova i njihovo sudjelovanje na raznim skupovima koje se događaju ako bude epidemiološka 
situacija dozvolila. Isto tako ažurirat će se planski dokumenti i izradit će se Izvješće. Navodi 
kako se nastavlja sa svim aktivnostima. 
 
Aleksa Vale postavlja pitanje  da li su se  refundirala sredstva vezano za Trget  u iznosu od 
devet milijuna kuna.  
 
Mirko Radolović odgovara da su dobili od Ministarstva mora, prometa i infrastrukture u prvoj 
fazi  sredstva u iznosu od 80 %. 
 
Aleksa Vale postavlja pitanje vezano za naplatu štete od osiguravajućeg društva. 
 
Mirko Radolović odgovara da što se tiče nabava brana i vraćanje materijala na plaže to se 
plaća od tih 200.000,00 USD što su bili refundirali za troškove kroz osiguranje. 
 
Robert Velenik postavlja pitanje vezano za EKO brodove da li , obzirom da su eko brodovi već 
potrošeni, Dezinsekcija Rijeka ili naše službe razmišljaju o dodatnom ulaganju u iste, možda 
preko EU fondova. 
Drugo pitanje se odnosi na problem koji se u samom izvješću pojavljuje, naglašava da nije 
unaprijed definiran iznos participacije u troškovima kod pojave ekscesa na moru, izljeva nafte 
ili bilo kojih drugih onečišćenja nego da se radi kako se pojavi problem.  
Da li će može  Istarska županija inzistirati da se unaprijed zna postotak participacije kod takvih 
iznenadnih ekscesa na moru? 
 



                                                             
 

Mirko Radolović odgovara da  je činjenica da su  brodovi  već starijih datuma, navodi da je  u 
Izvješću navedeno stanje broja čistača. Ministarstvo mora, prometa i infrastrukture svake 
godine financira remont brodova.  
U budućnosti će trebati te brodove svako zamijeniti. 
 
Istarska županija u našem  upravnom odjelu ima određena sredstva za hitne intervencije, 
međutim ta sredstva su mala. Kada dođe do intervencije, one iziskuju velika financijska 
sredstva u što smo se uvjerili kod zadnjeg ekcidenta. Upravni odjel je stajališta da bi trebalo 
oformiti fond u koji će se uplaćivati sredstva, međutim fond  nije za sada osnovan. Bili smo 
napravili  prijedlog  da se podijele po participaciji koliko svaka jedinca lokalne samouprave ima 
obale toliko da financira taj fond i da se tako i uplaćuje. Nešto slično postoji u PGŽ-u. 
Do prije dvije godine zaštitu mora vodilo je Ministarstvo zaštite okoliša ali sada je preuzelo 
Ministarstvo mora, prometa i infrastrukture i mi sada s njima potpisujemo Ugovor. Vezano za 
taj dio postoji plan intervencija koji se temelji na tome kada je nadležnost  ŽOC-a regionalne 
razine a kada je državne razine. 
 
Josip Anton Rupnik postavlja pitanje vezano za brodove, koje uvjete moraju ispunjavati da   
budu proglašeni  EKO brodom. 
Prije 10 godina sa susjedima Slovenije i Italije smo razgovarali o kapacitetu koliko može biti 
kod nas lučica i malih brodića na moru,  da se ne bi uništio Jadran.  
Nitko nije radio program i projekt koliko možemo imati brodića i brodica uz obalu. Kada su 
podigli u Italiji cijenu priveza onda su se Talijani preselili kod nas u Hrvatsku. Postavlja se 
pitanje ako naša obala može podnijeti opterećenje tih brodica, vrlo je važno za  naš turizam 
da nam Jadran bude čist, da se svaki dio može koristiti za kupanje.  
 
Mirko Radolović odgovara vezano za EKO brod da se zove se ekološki, izgrađen je prije 20 
godina. Brod je napravljen za čišćenje ugljikovodika s morske površine, trup se širi i povlači 
onečišćenu vodu u svoj trup, odnosno spremnike.  
 
Navodi da se slaže za privatne kapacitete, da je u Trgetu dobar primjer te da je cijeli bio 
napravljen na način da je svatko napravio svoj mol u cijelom naselju. Sada će se svi molići 
maknuti i napraviti će se pontonski dio luke. Svi će biti vezani i plaćati će naknadu na osnovi 
odluke Lučke uprave Rabac. U budućnosti svakako se treba napraviti reda ali isto smatra da 
se ne može doći u svaku luku i ljudima  naložiti da se maknu iz tih molova koji su sami napravili. 
Iz toga se mora osigurati infrastrukturu da imaju gdje otići i već se radi na tome. 
 
 
Odbor, nakon rasprave JEDNOGLASNO donosi 
 
 

ZAKLJUČAK 
 
Podržava se  

a. Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Izvješća o radu za 2020 godinu Županijskog 
operativnog centra Istarske županije 

b. Zaključak o prihvaćanju Programa rada Županijskog operativnog centra za 
2021. godinu 

 
te se upućuje Skupštini Istarske županije na donošenje. 

 
 
 



                                                             
 

Ad-4. 
Prijedlog Odluke o provedbi Programa praćenja kakvoće mora za kupanje na 

plažama Istarske županije u 2021. godinu 
 

 
Mirko Radolović navodi kako su već  počelo raspravljali na tu temu i da Županijska skupština 
sukladno uredbi mora donijeti Odluku i ove godine je da se u taj prijedlog obuhvati 215 mjernih 
točaka. Prošle godine su bile skinute tri točke, Istarska županija je osigurala za 150 mjernih 
točaka uzrokovanja a ostale financiraju jedinice lokalne samouprave i određene javne 
ustanove. 
Ove godine nismo uspjeli sa svima potvrditi punktove, ali se nadamo da će sve jedinice lokalne 
samouprave i dalje voditi taj program. Kada jednom točka uđe u program ona se mora voditi 
dulji niz godina zato jer se svake četiri godine radi konačna ocjena. 
Navedeni program je dio europskog Izvješća, svako micanje točaka se ne preporuča odnosno 
mora se obrazložiti zašto se dodaje ili zašto se točka oduzima. Postoji cijela baza koja je na 
različitim jezicima, turisti je koriste za gledanje kakvoće mora. 
Inače , u usporedbi s europskim plažama, naše su na samom vrhu što se tiče kakvoće mora 
kupanja. 
 
Odbor, bez rasprave JEDNOGLASNO donosi 
 
 
 

ZAKLJUČAK 
 
Podržava se Prijedlog Odluke o provedbi Programa praćenja kakvoće mora za kupanje na 
plažama Istarske županije u 2021. godinu 
 
te se upućuje Skupštini Istarske županije na donošenje. 

 
 
 

Ad-5. 
RAZNO 

 
Josip Anton Rupnik postavlja pitanje kako bi potaknuo da se stvarno zaštiti  Jadran te da se 
ne uništava. Jer činjenica je da prema analizama se svašta nađe u našem moru a to je 
nedopustivo. 
 
Aleksa Vale navodi da je  prošlu godinu pristojba podignuta više od 10 puta i promet nije pao 
Smatra kako sve ide na bolje, razmišlja kako će sustav biti bolji i da se ima više financijskih 
sredstava na raspolaganju. 
 
 
Završeno u 10,28 sati. 
 
 
Zapisnik vodila: 
Elvija Čeh Paćelat 
 

         Predsjednik Odbora 
         Aleksa Vale 


